

It has 11 fire and police stations, 97 policemen, 126 firemen and 44 horses. In fact its police and fire service is very efficient. It controls 6 bridges over the St. Charles and a pontoon bridge over the St. Lawrence. The City holds Dufferin Terrace under a 99 year lease from the Federal Government. In May, 1912, it purchased the Exhibition grounds at a cost of \$195,871.00. The first Exhibition under the Civil Commission of 16 members, including one Provincial delegate and three aldermen, has proven a great success. During the time it is not used for Exhibition purposes, it will be utilized as a children's park and play ground. If the Commission succeed in enlisting the favor of the Provincial and Federal Governments, as it hopes to, a Dominion Exhibition will be held in the future. In all the City owns nearly \$9,000,000 of property, including water works, parks and public gardens.

QUEBEC HARBOUR

Quebec has the largest inland harbour on the American continent. It extends a distance of 15 miles from where the Chaudiere river empties into the St. Lawrence on the west to St. Patrick's Hole towards the east, with 30 miles of river frontage. It is large enough and deep enough to accommodate all the warships of the British Empire, besides the passenger and freight vessels, large and small, now calling at the port. On the Levis side the river bank is formed from a solid ledge of rock, with the water 35 feet deep at low tide. On the Quebec side the beach, some 200 feet lower than Cape Diamond, is occupied by what is known as the Lower Town, where the wholesale houses, banks, warehouses and wharves are located, the banks of which for a distance of several miles to where the St. Charles empties into it are utilized for wharfage and shipping purposes, together with the St. Charles river banks, along which wharves and piers are located for a distance of 2 miles.

To meet the needs of vessels, large and small, which call at the port, the harbour is being constantly improved. The outer or tidal basin, of which the Pointe-a-Carey wharf forms the west wall, has an area of 20 acres, with a quay frontage of 3,150 feet. The inner basin or what is

qui porte maintenant dans l'histoire le nom de bataille des Plaines d'Abraham.

Des explorateurs, des soldats, des apôtres et des martyrs ont eu leurs foyers dans la Cité de Québec. Jacques-Cartier, le découvreur du Canada, Champlain, le fondateur de Québec, les explorateurs Lassalle, Marquette, Joliette et La Vérandrye, le brave Frontenac et l'infâme Bigot, Montcalm, Wolfe, Lévis, Montgomery, Arnold, sont autant de noms étroitement liés aux grands événements dont elle a été le théâtre et qui prêtent à l'histoire de la Cité de Québec un charme tout particulier que ne possède aucune autre Cité du Canada et des Etats-Unis.

Depuis son héroïque passé, la Cité de Québec a sans doute subi de nombreux changements. Elle ne comprenait tout d'abord que la Basse-Ville et la Haute-Ville. Elle comprend maintenant St-Roch, St-Sauveur et Limoilou, couvrant en tout 3,578 acres. Les anciennes et historiques résidences de jadis disparaissent graduellement, mais on a le soin d'en conserver le souvenir au moyen de tablettes commémoratives.

Les rues de la Cité de Québec qui ont une longueur collective de 72 milles sont ou bien macadamisées ou pavées. La chaussée sur une longueur de 16 milles est couverte en blocs de granit ou en asphalte. Limoilou, et Ville Montcalm compris, on compte dans la Cité de Québec 102 milles de tuyaux d'égout et 115 milles de conduites d'eau, non compris l'aqueduc de 7 milles qui va de Lorette aux limites de la Cité. Québec a 11 postes de pompiers et de police, 97 sérants de ville, 12 pompiers et 44 chevaux. Son service de police et contre le feu est très efficace. Québec a le contrôle de 6 ponts sur la Rivière St-Charles et de pontons sur le St-Laurent. La Terrasse Dufferin lui appartient en vertu d'un bail amphithéâtre de 99 ans obtenu des autorités fédérales. Au mois de mai 1912, elle a fait l'acquisition des terrains de l'Exposition au coût de \$195,871. La première exposition qui a eu lieu cette automne sous la juridiction d'une commission civique composée de 16 membres, y compris un délégué du gouvernement provincial et trois échevins, a été couronnée d'un succès remarquable. Dans l'intervalle, entre les expositions annuelles, les terrains seront utilisés